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وحید سلیمانی
روزنامهنگار

ورزش

گفتوگو

بـرای مهـدی طارمی پنالتی گرفتـن به کاری عادی و روتین 

تبدیـل شـده اسـت و حتـی شـاید بتـوان گفـت کـه او انـگار 

وظیفـه اصلـی اش را پنالتـی گرفتـن می دانـد تـا گلزنـی. 

مهاجـم ملی پـوش ریـوآوه سه شنبه شـب در مصـاف تیمش 

در زمیـن فوتبـال موفـق شـد بـاز هـم یـک خطـای پنالتـی 

بـرای تیمـش بگیـرد و خـودش هـم آن را تبدیـل بـه گل کرد 

تـا پایه گـذار بـرد 2 بـر یـک تیمـش در ایـن دیـدار نزدیـک و 

حسـاس باشـد. حالا نقش مهم طارمی در تیمش و در این 

هفته های حسـاس بیش از پیش به چشـم می آید و بسـیار 

واضـح اسـت کـه چـرا هـر سـه تیـم مشـهور پرتغـال بـرای به 

خدمـت گرفتـن او رقابـت دارند. 

   تلاشبرایآقایگلی

ریـوآوه در شـروع دوبـاره لیـگ امیـد زیـادی داشـت تـا در 

رقابـت بـا تیم هایـی چـون اسپورتینگ لیسـبون، گیمـارش 

و فامالیکائـو بتوانـد سـهمیه لیـگ اروپـا را کسـب کنـد امـا 

در نخسـتین دیـدار آنهـا پـس از شـروع لیگ اتفاقـی دور از 

انتظـار رقـم خـورد و ایـن تیـم کـه تا پیـش از شـیوع کرونا در 

فرمـی عالـی بـود، برابر تیـم پایین جدولی پاکـوس دی فریرا 

بـا نتیجـه 3 بـر 2 شکسـت خـورد تـا جایگاه پنجمـی خود را 

نیـز در خطـر ببینـد. شـاگردان کارلـوس کارواخـال یکی از 

پدیده هـای ایـن فصـل فوتبال پرتغـال بوده انـد و این مربی 

54 سـاله و صاحب سـبک به خوبی توانسـته با شـیوه جدید 

و فوتبـال مالکانـه و تهاجمـی خـود تیمـش را بیـن بـزرگان 

لیگ قـرار دهد. 

کارواخـال بـا قراردادی یک سـاله در ابتـدای فصل به ریوآوه 

پیوسـت و بـا خریدهـای خـوب خـود ازجملـه بـه خدمـت 

گرفتـن یـک مهاجـم ایرانی، شگفتی سـاز لیگ بوده اسـت. 

طارمی از همان هفته های نخسـت نشـان داد که با حضور 

در ریـوآوه انتخـاب درسـتی انجـام داده اسـت. او در دومین 

بـازی اش در ایـن لیـگ اروپایـی موفـق شـد برابـر آوس )تیم 

مهـرداد محمـدی( هت تریـک کند و نامش را بر سـر زبان ها 

انداخـت. البتـه کار مهم تـر او در بـازی بعـدی اتفـاق افتاد، 

جایـی کـه برابر اسپورتینگ لیسـبون سـه خطـای پنالتی به 

سـود تیمش گرفت که هر سـه آنها توسـط هم تیمی هایش 

به گل تبدیل شـد. به این ترتیب ریوآوه موفق شـد 3 امتیاز 

حسـاس را در زمیـن حریـف قدرتمنـد خـود کسـب کنـد. 

سـتاره بوشـهری ریـوآوه سـه بـازی بعـدی تیمـش را به دلیل 

مصدومیـت از دسـت داد امـا پـس از آن بـه رونـد گلزنـی و 

همچنیـن پنالتـی گرفتن هایـش ادامـه داد. عدم شـناخت 

کافـی مدافعـان تیم هـای پرتغالـی از سـبک بازی او سـبب 

شـده به راحتی از آنها پنالتی بگیرد. در مجموع او توانسـته 

تـا اینجـای فصـل 7 پنالتـی بـرای تیمـش بگیـرد کـه آماری 

فوق العـاده محسـوب می شـود. از سـوی دیگـر طارمـی بـا 

زدن 11 گل در رده سـوم جـدول گلزنـان لیـگ پرتغـال قـرار 

دارد و تنهـا 6 هفتـه تـا پایـان مسـابقات باقـی مانـده اسـت 

امـا هنـوز هم شانسـی برای رسـیدن به دو رقیب خـود دارد. 

در جدول گلزنان لیگ کارلوس وینیسیوس و پیتزی، زوج خط 

حمله بنفیکا به ترتیب با 17 و 15 گل در صدر جدول هستند و 

طارمی در چند هفته پایانی تلاش خواهد کرد فاصله نه چندان 

کم خود را با آنها جبران کند. این مهاجم ملی پوش همچنین 

توانسته در 4 مسابقه ریوآوه گل پیروزی بخش تیمش را به ثمر 

برساند و در جدول تاثیرگذارترین بازیکنان از این حیث رتبه 

دوم مشترک را در اختیار دارد. پائولینیو، مهاجم براگا تنها 

بازیکنی است که آماری بهتر از طارمی دارد و در 6 مسابقه 

زمینه ساز برتری تیمش شده است. 

   افتقیمتطارمی

طارمـی پـس از وقفـه لیگ به دلیل کرونا روند خوبی داشـته 

و در 4 بـازی تیمـش توانسـته 2 پنالتـی بگیرد و سـه گل نیز 

بـه ثمـر برسـاند. بـا ایـن حال هنوز ریـوآوه کار سـختی برای 

قـرار گرفتـن در رده چهـارم جـدول و کسـب سـهمیه لیـگ 

اروپـا دارد. دیـدار بعـدی شـاگردان کارواخـال می توانـد تـا 

حـد زیـادی سرنوشـت ایـن تیـم در ایـن فصـل را مشـخص 

کنـد. ریـوآوه سه شـنبه هفتـه آینـده در زمیـن خـود میزبـان 

بـراگا خواهـد بـود و اگـر بتوانـد 3 امتیاز این دیدار را کسـب 

کنـد، در 5 بـازی بعـدی کـه چنـدان هـم دشـوار نیسـتند 

می توانـد بـه کسـب سـهمیه امیدوار باشـد. 

طارمی در سایر جام های داخلی پرتغال نیز گل به ثمر 

رسانده و مجموعا فصل بسیار خوبی را در نخستین سال 

حضورش در لیگ های اروپایی تجربه می کند. او حالا و 

براساس ارزش گذاری سایت ترانسفرمارکت، 3/2 میلیون 

یورو ارزش دارد اما ریوآوه اگر قرار باشد در پایان فصل او 

را به فروش برساند قطعا مبلغی بسیار بالاتر طلب خواهد 

کرد. البته در نیم فصل او بالاترین قیمت دوران فوتبال خود 

را داشت و 4 میلیون یورو ارزش گذاری شده بود اما شیوع 

کرونا باعث شد قیمت تمامی بازیکنان فوتبال دنیا با افت 

زیادی روبه رو شود، چراکه بحران مالی باشگاه ها سبب شد 

دیگر همانند سابق نتوانند به خریدهای گران قیمت خود 

ادامه دهند. او حالا پس از سردار آزمون و علیرضا جهانبخش 

و در کنار سامان قدوس ارزشمندترین بازیکن فوتبال ایران 

است. البته در میان بازیکنان ایرانی، بیشترین مبلغ ترانسفر 

برای جهانبخش پرداخت شده اما پس از دو فصل نه چندان 

خوبی که در برایتون داشته، حالا با افت قیمت شدیدی 

مواجه شده است. 

بـا توجـه بـه اخبـاری کـه در رسـانه های پرتغالـی منتشـر 

می شـود، احتمال جدایی او از ریوآوه در پایان فصل بسـیار 

زیـاد اسـت و سـه تیـم پورتو، بنفیـکا و اسپورتینگ لیسـبون 

خواهان به خدمت گرفتن او هسـتند. طارمی که در دوران 

حضـورش در پرسـپولیس بـه از دسـت دادن زیـاد فرصت ها 

معـروف بـود حـالا در فوتبال پرتغال به یکی از مدعیان آقای 

گلی و سـتاره ای پرطرفدار تبدیل شـده اسـت. در این میان 

نبایـد نقـش کارواخـال در تحـول بـازی او را نادیـده گرفـت. 

ایـن مربـی پرتغالی که سـابقه حضور تیم هـای بزرگ پرتغال 

ازجمله براگا و اسپورتینگ لیسـبون را دارد، در خارج از این 

کشـور هم در تیم هایی چون بشـیکتاش، شـفیلدیونایتد و 

سوانسـی مربیگری کرده و تجربه بالایی در این زمینه دارد. 

بـا ایـن حال او امسـال بهترین فصـل دوران مربیگری اش را 

سـپری می کند و روند بسـیار خوبی را در این باشـگاه داشته 

اسـت. او در طـول دوران مربیگـری اش بازیکنانـی چـون 

جـوردن آیـو را بـرای تیم هایـش بـه خدمت گرفته اما بیشـتر 

به کشف استعداد ها و خرید بازیکنانی ارزان قیمت مشهور 

اسـت که توانسـته از آنها به خوبی بازی بگیرد. شـاید بتوان 

مهدی طارمی را یکی از بهترین خریدهای او در طول دوران 

مربیگـری اش دانسـت کـه بـه کمک او توانسـته تیم معمولا 

میانه جدولـی ریـوآوه را بیـن مدعیان لیگ قـرار دهد و حتی 

شـانس اروپایی شـدن را نیز برای این باشـگاه فراهم کند. 

طارمی در آستانه 28 سالگی هنوز هم برای پیشرفت و بهتر 

شـدن در فوتبـال اروپـا  انگیزه هـای زیـادی دارد و شـاید اگر 

زودتـر راهـی قـاره سـبز شـده بود، حـالا در تیم هـای بهتری 

بـازی می کـرد و حتـی هماننـد سـردار آزمـون از تیم هـای 

بزرگی چون آرسـنال، میلان و ناپولی هم پیشـنهاد داشـت. 
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نظر شما درخصوص اظهارات صوفی زاده چیست؟
درحقیقت هنوز شوکه هستم و براى من باورش سخت 

است که این حرف ها را او زده  است. دوست دارم از نزدیک 

ببینمش تا باور کنم این صحبت ها از دهان او خارج شده 

است، چون در آخرین مصاحبه او به دنبال حق و حقوق 

بچه هاى تیم ملى بود و اى کاش این کلام منتسب به 

ایشان کذب بود. 

اما واقعیت دارد و حتی علی صانعی هم واکنش تندی 
نشان داده!

راسـتش مـن به عنوان سـرمربى تیـم ملى انتظار بیشـترى 

از فدراسـیون فوتبال و همچنین خانم صوفى زاده دارم. او 

همیشـه دنبـال مهیـا کـردن بهتریـن امکانات بـراى ما بود 

و اگـر هنـوز درخصـوص موضعش ایسـتادگى مى کند از او 

گله منـد خواهـم شـد، ایـن دو سـه روز تماس هـای زیـادی 

بـرای موضع گیـری داشـتم امـا ترجیح دادم سـکوت کنم. 

دوسـت داشـتم خانم صوفى زاده را ببینم تا توضیح بدهد 

که با وجود دو دوره قهرمانى در آسیا و تحمل سختى هاى 

بسـیار و همـت دسـته جمعى چطـور چنیـن نظـرى داده 

اسـت. کمترین کار در حق این بچه ها پرداخت پاداش ها 

بـوده، حـالا به جـاى پرداخت، داریم بـا روح و روان آنها هم 

بـازى مى کنیـم. اصـلا فـرض بـر اینکه فدراسـیون مشـکل 

دارد. چـرا بایـد بازیکنـان را آزار بدهیم؟

الان اوضاع روحی اعضای تیم چگونه است؟
ببینید من باید تیمم را جمع کنم اما این خبر باعث شده 

همه ما به هم بریزیم. بازیکنانم با من مکرر تماس مى گیرند 

و به دنبال احقاق حق خود هستند. در شرایطى که ما 

وضعیت نامعلومى داریم و تمرین نداریم، کاش این اتفاق 

نمى افتاد، با این حال تمام سعی  من این است که آرامش 

را در جمع بازیکنانم مجدد برقرار کنم. 

 

حال با توجه به این وضعیت چه اتفاقی خواهد افتاد؟
تا زمانى که فدراسیون به ثبات نرسد، انتظار بی جایى است 

که ما به پاداش تیم ملى فوتسال بانوان فکر کنیم، زیرا مقامى 

در فدراسیون پاسخگو نخواهد بود. اى کاش آرامش و ثبات به 

فدراسیون برگردد تا بتوانیم جلسه مشترکى با کمیته بانوان و 

فوتسال برگزار کرده و با برنامه ریزى بهتر به شرایط آرمانى برگردیم. 

برنامه شما برای تیم ملی چیست؟
در مردادماه تیم ملى دو اردو خواهد داشت که مختص 

بازیکنان غیرملى و نفراتی است که یا در لیگ فرصت 

دیده شدن نداشتند یا شرایط حضور در اردوهای قبلی را. 

درهای تیم ملى براى بازیکنان همیشه باز است. به هرحال 

تصمیم براین است که با آنها کار را شروع کنیم. ما تازه 

متوجه شده ایم بازى هاى جام جهانى زنان در برزیل و 

آذرماه ٩٩ برگزار مى شود و باید هماهنگى لازم و شرایط 

ایده آل را فراهم کنیم تا به عنوان یکى از دو نماینده قاره 

کهن حضورى پررنگ در مسابقات جام جهانى داشته 

باشیم، به همین منظور درحال بازنگرى برنامه ها هستم 

تا با قدرت بتوانیم ظاهر شویم. 

 برای اینکه هیچ بازیکن مستعد و شایسته ای از تیم ملی 
جا نماند، چه کرده اید؟

ــى از  ــا خیل ــات کرون ــگ و جریان ــى لی ــل از تعطیل ــا قب م

بازی هــاى لیــگ را می دیدیــم امــا واقعیــت امــر ایــن 

اســت کــه اگــر بخواهیــم همــه را رصــد کنیــم، نیــاز بــه ابزار 

و نیــروى انســانى و همچنیــن تــدارکات خــوب لازم اســت 

و صادقانــه بایــد بگویــم کــه بــراى مســابقات پیــش  رو ایــن 

اتفــاق نمى افتــد امــا مثــل ســالیان قبــل کــه در تیــم ملــى 

جوانــان مشــغول بــودم و قهرمــان کافــا شــدیم، ایــن قول را 

مى دهــم کــه در مناطــق مختلــف اســتعدادیابى خواهیــم 

ــم.  ــع مى کنی ــور جم ــر کش ــى را از سراس ــرد و بازیکنان ک

ــم  ــى خواهی ــم، شــرایط خوب ــو بروی ــه جل ــق برنام ــر طب اگ

داشــت امــا نیــاز بــه کســب تجربــه بین المللــى داریــم کــه 

ــتیم  ــان هس ــراى بازیکن ــزى ب ــغول برنامه ری ــدت مش به ش

ــیم.  ــته هایمان برس ــه خواس ــا ب ت

شنیدیم باشگاه استقلال بعد از اعلام رسمی تیمداری 
در فوتسال کشور با شما هم برای بخش بانوان مذاکره 

کرده. صحت دارد؟
درحقیقت حضور تیم هاى پرسپولیس و استقلال شور و 

هیجان و توجه بیشتر از قبل را به همراه دارد، به علاوه ما 

در تهران بازیکنان زیادی داریم که مجبورند براى بازى به 

شهرستان ها بروند؛ این اتفاق خوبى است که آنها در شهر 

خود بازى کنند. مسئولان باشگاه استقلال هم با من 

به صورت شفاهى صحبت کردند تا ببینیم در ادامه چه 

اتفاقى خواهد افتاد. 

به نظر می رسد رنگ موردعلاقه سرمربی تیم ملی فوتسال 
بانوان آبی است!

بله، من از کودکى استقلال را دوست داشتم و با افتخار 

استقلالى هستم. 

کلام پایانی؟
ضمن تبریک با تاخیر روز دختر به همه دختران سرزمینم 

خصوصا ورزشکاران، فوتبالیست ها و فوتسالیست ها، 

بهترین ها را برای همه مردم آرزو دارم. امیدوارم موفقیت 

تیم کشورم را در جام جهانى ببینم و بتوانیم با قهرمانى به 

میهن برگردیم. این امر دور از دسترس نیست، چه با من 

و چه بدون من. 

آمارجالبمهاجمتیمملیدرلیگپرتغال

طارمی، متفاوت تر  از همیشه

یاریدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:ازحرفصوفیزادهشوکهام،نبایدملیپوشانراآزارداد

دریافت پاداش، کمترین حق دختران افتخارآفرین فوتسال است
باافتخاراستقلالیامامافعلاشفاهیمذاکرهکردهاند

قهرمانیدانشگاهآزاداسلامیدرلیگکاراته
جلسه هیات رئیسه سازمان لیگ و مسابقات جهت تعیین تکلیف تیم های 

حاضر در لیگ های کاراته کشور دیروز با حضور سیدحسن طباطبایی، رئیس 

و دیگر مسئولان فدراسیون و سازمان لیگ در محل فدراسیون برگزار شد و 

تیم های برتر از سوی سازمان لیگ و مسابقات معرفی شدند. براساس اعلام 

سازمان لیگ و مسابقات کاراته رده بندی نهایی لیگ های کاراته کشور و در 

سوپرلیگ کنترلی آقایان، دانشگاه آزاد اسلامی بر سکوی قهرمانی ایستاد 

و پاس ناجا و تیم های رعد پدافند هوایی ارتش و آوای رزم به طور مشـــترک 

سوم شدند. در سوپرلیگ کنترلی بانوان نیز دانشگاه آزاد اسلامی قهرمانی 

شد و شهرداری سمنان، پیام ارتباطات و آرتانا در رده های بعدی قرار گرفتند. 

ورزشدانشگاه

درخواستایرانبرایمیزبانیوالیبالجهانی

جوانانونوجوانان
محمدرضا داورزنی به عنوان عضو هیات رئیسه فدراسیون جهانی و رئیس 

کنفدراســـیون آســـیای مرکزی، ظهر دیروز با مدیرکل فدراسیون جهانی 

والیبال نشست آنلاین داشـــت. محوریت این نشست، بررسی چگونگی 

گســـترش توانایی میزبانان مسابقات والیبال قهرمانی نوجوانان و جوانان 

جهان براساس اســـتانداردهای فدراســـیون جهانی والیبال بود. رئیس 

فدراسیون والیبال ایران در ادامه مباحث این نشست، درخواست میزبانی 

برای مســـابقات والیبال قهرمانی نوجوانان و جوانان پسر جهان در سال 

2021 را به فابیو آزودو داد. مدیرکل فدراســـیون جهانی والیبال در پاسخ 

به این درخواست داورزنی، گفت: »کشورهای دیگری نیز برای میزبانی این 

مسابقات درخواست داده اند و پس از بررسی شرایط این کشورها، با اولویت 

ایران نظر FIVB برای میزبانی را اعلام خواهد کرد.« 

انتخابمجددکمیسیونورزشکارانمنتفیاست
کیکاووس ســـعیدی، دبیرکل کمیته ملی المپیک در گفت وگو با تسنیم، 

درخصـــوص آخرین تصمیمات کمیته ملی المپیک درمورد کمیســـیون 

ورزشـــکاران اظهار داشـــت: »فعلا انتخاب مجدد اعضا منتفی است ولی 

انتخاب رئیس و نایب رئیس باید با حضور اعضا انجام شود و طبق آیین نامه 

باید تصمیم گیری شود. جلسات کمیسیون طبق آیین نامه جدید برگزار و 

رئیس و نایب رئیس انتخاب می شوند اما دبیر بعدا معرفی می شود.« 

وی در پاسخ به اینکه آیا آیین نامه کمیسیون ورزشکاران به IOC ارسال شده 

اســـت، گفت: »تغییرات آیین نامه به IOC ارسال می شود ولی باید تکلیف 

رئیس و نایب رئیس که دوره آنها تمام شده است، مشخص شود.« 

منهایفوتبال

سیامک خاجی
روزنامهنگار

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

آنریدرگفتوگوبااکیپ:

کاناداخاکخوبیبرایفوتبالندارد

تیری آنری، ستاره فوتبال فرانسه و 

سرمربی این روزهای تیم مونترال کانادا 

در گفت وگو با اکیپ فرانسه تصریح کرد 

در کانادا هواداران فوتبال در اقلیت 

هستند و امید زیادی به پیشرفت فوتبال در این کشور وجود ندارد. متن این 

گفت وگو را بخوانید.

باتوجهبهتجربهاخیرمربیگریدرکاناداچرافکرمیکنیدجای

خوبیبرایپیشرفتنیست؟

این موضوع را می شود با آمریکا مقایسه کرد، جایی که بسکتبال بیشترین هوادار 

را دارد واقعا خانه مناسبی برای فوتبال نیست. در کشور کانادا نیز شبیه همین 

وضعیت مشاهده می شود و وقتی در شرق کانادا جایی که من مربیگری می کنم 

نزدیک هفت ماه زمستان خیلی سرد وجود دارد و ورزش اول و آخر مردم اسکی 

و هاکی روی یخ است، نمی شود چندان به پیشرفت فوتبال امیدوار بود. کانادا 

خاک خوبی برای فوتبال ندارد و بذر آن جوانه نمی زند. 

ازلحاظمالیآیامشکلیباباشگاهمونترالداشتهاید؟

این یک مشکل درون سازمانی بود که به سرعت حل شد. مشکل از سوی آنها 

نبود بلکه یک بی نظمی مالی هر دو طرف قرارداد را دچار مشکل کرده بود. 

کمیبهگذشتهبرگردیم،اگرقرارباشددوبارهفوتبالباشگاهیرااز

سربگیرید،چهتیمهاییانتخابشماهستند؟

تجربه خوبی با آرسنال داشته ام و خاطرات خوب خود را در لباس این تیم هرگز 

فراموش نخواهم کرد. برای من آرسنال خانه است و همیشه خود را عضوی از 

خانواده بزرگ و دوست داشتنی آن می دانم. انتقال من به بارسلونا انتخاب 

درستی بود و از این انتقال پشیمان نیستم. حتی بازی در یوونتوس یک اتفاق 

دوست داشتنی بود که آن را نیز فراموش نخواهم کرد. اگر قرار باشد فقط یک 

تیم را انتخاب کنم باز هم به نام آرسنال اشاره خواهم کرد. 

ازفوتبالفرانسهوتیمملیچهخبر؟

با توجه به بحران پیش آمده بسیاری از پروژه ها لغو شدند. من قرار بود سفیر 

فوتبال فرانسه باشم، اما این اتفاق رخ نداد. به زودی قرار 

است مذاکراتی صورت بگیرد و هر کاری از دستم 

بربیاید برای فوتبال فرانسه انجام خواهم داد. 

فوتبال در فرانسه یک میهمان غریبه نیست و به 

نظر من لوشامپیونه باید اوج بگیرد و به آنچه 

استحقاقش را دارد، دست پیدا کند. 

اخیراازخیریهشمابازرسیو

ازلحاظمالیدردسرهاییایجاد

شدهاست.

نه، این درست نیست. اینها زاییده 

یک خبرنگار بیمار است که از او 

شکایت کرده ایم. هیچ مشکلی 

وجود نداشت و در اوج شفافیت 

به سازمان امور مالیاتی گزارش 

دادیم. این اتفاق باعث شد 

جدی تر از قبل به این موضوع 

بزرگ فکر کنم. 

مصاحبهروز

بابک سرانی آذر
مترجم


